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 Mestského zastupiteľstva 

 v Rožňave dňa 28. 9. 2023 

  

 K bodu rokovania číslo: 

  
Názov správy:  

  

Vyhlásenie poslancov MZ k problematike výstavby v priestoroch 

bývalého židovského cintorína 
 

Predkladá: 

Mgr. Michal Drengubiak 

zástupca primátora mesta Rožňava 

 

Návrh na uznesenie: 

Mestské zastupiteľstvo 

v Rožňave 

 

s c h v a ľ u j e  

text „ Vyhlásenia poslancov MZ k problematike 

výstavby v priestoroch bývalého židovského 

cintorína " 

 

u k l a d á  

zverejniť na webovom sídle mesta 
T: do 28. 10. 2023 

Z: Zástupca primátora 
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Mgr. Michal Drengubiak 

László Kardos 

Mgr. Matús Bischof 

 

 

 

Materiál obsahuje: 

Dôvodovú správu 

Vyhlásenie poslancov MZ 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 



Legislatívne východiská 

 

§ 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. o 

obecnom zriadení, v znení neskorších zmien 

a doplnkov 

Prijaté uznesenia MZ a ich realizácia 

 

- 

Hospodársky a finančný dopad 

na rozpočet mesta 

- 

 

Nároky na pracovné miesta - 

Súlad návrhu na uznesenie s právnymi 

predpismi SR 

 

Návrh na uznesenie je – nie je v súlade 

s právnymi predpismi - so zákonom 

369/1990 Zb. o obecnom zriadení 

 

 

 
Komisia:  Termín zasadnutia: Uznesenie: 

Finančná, podnikateľská a správy 

mestského majetku 

- 
 

Výstavby, ÚP,ŽP a MK -  

Vzdelávania a mládeže -  

Sociálna, zdravotná a bytová -  

Ochrany verejného poriadku -  

Kultúry, cestovného ruchu a regionálnej 

politiky 
-  

Športu -  

 

 

 

 

 

Dôvodová správa 

 
 

Na základe návrhu p. László Kardosa a následne po stretnutí ohľadne problematiky 

židovského cintorína s primátorom mesta Rožňava a poslancami MZ v Rožňave bolo 

vypracované „ Vyhlásenie poslancov MZ k problematike výstavby v priestoroch bývalého 

židovského cintorína " 

 

Prítomní na stretnutí: Michal Domik, Mgr. Michal Drengubiak, Miroslav Demény, Ladislav 

Dávid, Mgr. Matúš Bischof, Ing. Filip Pollák. V rámci diskusie boli prejednané nasledovné 

tézy, ktoré sú uvedené v texte Vyhlásenia poslancov MZ k problematike výstavby v 

priestoroch bývalého židovského cintorína" 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Vyhlásenie poslancov MZ k problematike výstavby v priestoroch bývalého židovského 

cintorína 

 

zo stretnutia poslancov mestského zastupiteľstva s Lászlóm Kardosom  k problematike 

výstavby v priestoroch bývalého židovského cintorína v Rožňave.  

prítomní: M. Domik, M. Drengubiak, M. Demény, L. Dávid, M. Bischof,, F. Polák. 

  

V rámci diskusie boli prerokované nasledovné tézy: 

 

      My poslanci súčasného Mestského zastupiteľstva v Rožňave, zvoleného v roku 2022, s 

ľútosťou konštatujeme, že vtedajšie Mestské zastupiteľstvo (Mestský národný výbor – 

MsNV) v roku 1975 s veľkou pravdepodobnosťou nemorálne a bez zákonných postupov 

pristúpilo k fyzickej likvidácii židovského cintorína a nelegálne bez právneho nároku odobrilo 

zabratie časti tohto územia na vybudovanie parku a umiestnenie chodníkov na dnešných 

parcelách  č.2015/2,3,4.  

 

     Za neetické a nekultúrne považujeme kroky smerujúce k zbúraniu židovskej synagógy 

a odstráneniu náhrobných kameňov zo židovského cintorína, pričom nedošlo ani k 

exhumáciám hrobov a všetky ľudské pozostatky zostali nedotknuté.  

Preto sa dôrazne dištancujeme od týchto neetických a nehumánnych činov  a od  všetkých 

činov našich predchodcov.  

Súčasne zastávame názor, aby nebolo vydané platné stavebné povolenie na obytný dom na 

predmetných parcelách, pretože dodnes neexistuje platné uznesenie mestského  zastupiteľstva 

o zákonnom zrušení tohto cintorína. 

     Taktiež sa nazdávame, že súčasný právny stav je taký, že existujú dokumenty, ktoré 

svedčia o tom, že cintorín de jure stále existuje. 

     Prijímame uznesenie, že až do získania hodnoverného dokumentu o zákonnom zrušení 

židovského cintorína, nesúhlasíme s ďalšou výstavbou na ucelenej pôvodnej parcele č. 2015 z 

roku 1963 a neodporúčame stavebnému úradu vydať ďalšie stavebné povolenie na uvedenom 

pozemku na parcelách č.2015/1, 2015/2 a 2015/3. 

   Taktiež sa domnievame, že aj v roku 1964 pri výstavbe robotníckeho hotela a jedálne na 

dnešnej Zlatej ulici bol porušený zákon a uvedené objekty boli postavené pre Pozemné stavby 

n. p. Poprad na  pozemku židovského cintorína na parcele č. 2015/2  s nedodržaním vtedy 

platných predpisov a zákonov.  

      Bolo by našou spoluvinou zapierať staré krivdy a neprávosti, na ktorých pokračovaná sa 

odmietame spolupodieľať. S krivdami minulosti sa chceme vysporiadať tak, aby nás naši 

potomkovia a nasledovníci neodsúdili za ľahostajnosť a zbabelosť.  

  

    Vážime si našu minulosť, chceme sa z nej poučiť, preto odmietame prehliadať krivdy 

spáchané na židovskej komunite a odmietame sa spolupodieľať na, podľa nás, barbarských 

a nekultúrnych krokoch vyplývajúcich zo zámeru výstavby obytného domu na mieste 

bývalého židovského cintorína.  

Sme kultúrny národ, ktorý si ctí svoju minulosť a všetky svoje historické pamiatky.  

 

V Rožňave dňa 20. júna 2023 

 


